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Kommunestyret

Årsmelding 2021 - Eldrerådet

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding for 2021 for eldrerådet i Karmøy til orientering.

ÅRSMELDING ELDRERÅDET 2021

Medlemmer i eldrerådet i Karmøy kommune 2019 – 2023:
Nils Oddvar Reiersen, leder
Olaug Stava Farbu (Sp), nestleder
Ole Ravnsnæs (FrP)
Inger Anne Vikre (KL)
Turid Tveit
Harald Skorpe
Else Marie Steinkopf Hjelmås

Varamedlemmer:
Bjørn Harald Johansen (Ap)
Bjørg Spångberg
Per A. Bjelland
Hild Reidun Johannessen (Ap)

Rådets sekretariat:
Formannskapskontoret er sekretariat for eldrerådet og Elin Vikene møtte som sekretær.

Antall møter, saksantall og møtested:
Eldrerådet hadde 6 ordinære møter i 2021 og det ble behandlet 32 saker. Møtested var rådhuset
unntatt møtene den 19.01. og 09.03. som ble avviklet digitalt på Teams. Oppsatt møte 27.04. ble
avlyst på grunn av få/manglende saker.
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Oversikt over hvilke instanser som har sendt rådet saker:                                                   
Saker til eldrerådet kom stort sett fra administrasjonen i helse- og omsorgsetaten og noen få fra 
oppvekst- og kulturetaten. Eldrerådets møter ble lagt til dagtid, kl. 10.00, dagen før møtene i 
hovedutvalg helse og omsorg. Dette for å få uttale seg i tide til å kunne få innflytelse i den videre 
politiske behandling av sakene. Eldrerådets uttalelser/vedtak følger sakene videre i den politiske 
behandlingen.  

Teknisk etat sender reguleringsplaner/reguleringsendringer til leder slik at eldrerådet har mulighet 
for å uttale seg. 

På enkelte møter har administrasjonen orientert om aktuelle tema:  
19.01.2021: 
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte om sak 1/21 Budsjett 2021 – helse og omsorgsetaten. 
 
09.03.2021: 
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål om Leve hele livet og  
sak 7/21 Nye VTA-plasser – økonomiske konsekvenser.  
Idrettskonsulent/rådgiver Øyvind Flatebø orienterte og svarte på spørsmål om sak 10/21 Temaplan 
for idrett og fysisk aktivitet 2021 - 2024. 
 
25.05.2021: 
Rådgiver Arve Ubøe Rohde orienterte og svarte på spørsmål om velferdsteknologi. 
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål om helsefellesskap. 
 
24.08.2021: 
Leder av bestillerkontoret, Torunn Ellingsen orienterte og svarte på spørsmål om egenbetaling for 
hjemmetjenester og hva som inngår i hjemmetjenester/»hjemmehjelp». 
 
28.09.2021: 
Rådgiver Tove Rosseland orienterte og svarte på spørsmål om avvik i helse- og omsorgsetaten.  
Rådgiver Anine Kongshavn orienterte om retningslinjer for tildeling av tilskudd til virksomhet for 
eldre. 

30.11.2021: 
Leder av plan og strategi Vigleik Winje orienterte om kommuneplanens samfunnsdel og svarte på 
spørsmål og opplyste om høringsfrist. 

Saker/spørsmål/henvendelser eldrerådet har tatt opp på eget initiativ:  
19.01.2021: 
-Det ble stilt spørsmål om Karmøy kommune er orientert om hvordan eldres fysiske og psykiske helse 
er og viste til at i Stavanger kommune får alle over 70 besøk fra kommunen bl.a. av ergoterapeut. 
Dette for å sjekke ut helsetilstanden og om det lar seg gjøre å bo lenge i boligen eventuelt hvilke grep 
som må gjøres. Eldrerådet ønsker orientering fra saksbehandler for Leve hele livet i Karmøy. 
 
- Eldrerådet ønsker orientering om kommunens Frisklivssentral ved leder Henrik Lindtner i et senere 
møte. 
 
09.03.2021: 
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Eldrerådet ønsker orientering og/eller sak om følgende tema i de kommende møtene:  
· Helsefellesskap  
· Demensplan  
· Rekruttering av fastleger  
· Avvik på sykehjem  
· Egenbetaling av hjemmetjenester og hva inngår i hjemmetjenestene 
 
24.08.2021: 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 17/21 Kommunale torg og plasser – utleieregulativ: 
Eldrerådet støtter rådmannens forslag om å regulere bruk av det offentlige rom. Men torghandel er 
med å skape liv i byer og tettsteder. Eldrerådet er derfor i mot å legge leie på torghandel for 
standplass som foregår i mindre målestokk/sporadisk. 
 
Eldrerådet nominerer paraalpinutøver på sitteski, Jesper Saltvik Pedersen fra Karmøy til Rogaland 
fylkeskommunes Bragdpris 2021, for sin innsats innen idretten. 
 
28.09.2021: 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 020/21 Oppjustering av driftsavtaler for fysioterapi:  
Eldrerådet støtter kommunalsjefens forslag til vedtak, men vil be om at det blir tatt høyde for å utvide 
fysioterapidekningen i Karmøy på grunn av en for lav dekning. Dekningen bør være minst det nivået 
som er på landsnivået. 
 
28.09.2021: 
Eldrerådet ønsker en gjennomgang i neste møte av regnskapet for helse og omsorg. 
 
30.11.2021: 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 25/21 Opphør av avtale om matombringing: 
Eldrerådet tar saken til orientering. Men vil be om at administrasjonen fortsetter å arbeide med saken 
med sikte på å få til en løsning for de eldre som er prioriterte på grunn av fare for underernæring.  
 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 26/21 Handlingsplan mot vold i nære relasjoner 2021 – 2026: 
Eldrerådet tar den reviderte handlingsplanen mot vold i nære relasjoner til orientering og støtter de 
prioriterte satsingsområdene som skal prioriteres. 
 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 27/21 Brukerundersøkelse 2021 - Fysio- og ergoterapitjenesten: 
Eldrerådet tar brukerundersøkelsen til orientering. Eldrerådet oppfordrer kommunen til ikke bare å ta 
saken til etterretning, men vurderer om de områder med svakere "karakterer" (f.eks. "Informasjon: 
4,7" + "Resultat for bruker: 4,8" bør gjøres noe med. 
 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 28/21 Bruker- og pårørendeundersøkelse 2021 - Personer med 
utviklingshemming: 
Eldrerådet tar undersøkelsen til orientering. Det er fint at tjenestene blir kvalitetssikret med slike 
undersøkelser. 
 
 
Eldrerådets budsjettinnspill 2022, 24.08.2021 
Eldrerådet i Karmøy ber om at følgende prioriteres i budsjett 2022:  
1. Det må avsettes midler til å implementere den store eldrereformen som bygger på 
Stortingsmelding nr 15: Leve hele livet.  
2. Kommunestyret har besluttet utredning av en mulig telebuss/ringebuss-ordning for eldre på 
institusjoner og deres pårørende. Eldrerådet ber derfor om at det settes av penger i budsjettet til 
dette prosjekt, eventuelt etablering av en prøveperiode.  
3. Det må arbeides for å realisere de planlagte omsorgsboligene på Spanne.  
4. Styrke fysioterapitilbudet på institusjonene.  
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5. Det må opprettes varmtvannsbasseng som holder 34 grader for opptrening. 
 
Eldredagen 1. oktober:   
Eldredagen ble ikke markert på grunn av koronapandemien.                                                                                                 

Tilskudd til virksomhet for eldre:                                                                                    
Tilskuddsordningen er overført til oppvekst- og kulturetaten fra 2017 og har samme søknadsfrist som 
bl.a. driftstilskudd til frivillige lag og organisasjoner. Søknadsfrist for de som søker tilskudd til 
virksomhet for eldre er fra 2017 endret fra 1. november til 1. mars. Hovedutvalg oppvekst og kultur 
behandler/innvilger tilskuddene og eldrerådet får saken til uttalelse i forkant. 

 
Kurs/konferanser/møter:                                                                                                        
Leder har deltatt i flere møter og konferanser på Teams mm.       

Vurdering av eldrerådets påvirkningskraft:                                                                             
Eldrerådets uttalelser fremlegges i hovedutvalg helse og omsorgs møter og eventuelt andre utvalg en 
sak skal behandles i og følger med i den videre saksgangen. Eldrerådet har talerett i kommunestyret i 
saker som er på sakslisten i det aktuelle møtet. Eldrerådets sakspapirer og møteprotokollene legges 
ut på kommunens nettsider.  

Eldrerådets leder har blitt invitert sammen med hovedutvalg helse og omsorg i forbindelse med 
arbeidsmøter og budsjettmøter. 

Eldrerådet har en representant med vararepresentant i Den kulturelle spaserstokken. 
Den 03.12.2019 ble varamedlem Per A. Bjelland valgt som representant med medlem Turid Tveit som 
vararepresentant.  

Leder Nils O. Reiersen og nestleder Olaug Stava Farbu representerer eldrerådet i tverretatlig 
arbeidsgruppe for «Leve hele livet».  
 
Leder får tilsendt reguleringsplaner og leder/eldrerådet har mulighet for å komme med uttalelser.  
 
Eldrerådets innspill til budsjett behandles i første møte etter sommerferien og sendes rådmann, 
budsjettsjef, hovedutvalg helse og omsorg og legges på kommunens nettside under budsjett sammen 
med andre innspill og budsjettartikler mm. 
 
På bakgrunn av ovennevnte vurderes det slik at eldrerådet har reell påvirkningskraft.  
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Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne

Budsjett 2022 – helse- og omsorgsetaten

Kommunalsjef helse og omsorg sitt forslag til vedtak:
Hovedutvalg helse ogomsorg vedtar budsjett 2022 for helse- og omsorgsetaten, jf.
saksutredningen nedenfor.

Saksutredning
Budsjett 2022 – helse og omsorgsetaten
I henhold til budsjettprosedyrer skal hovedutvalg helse og omsorg vedta et driftsbudsjett for helse og
omsorgsetaten. Vedlagte følger oversikt over budsjett 2022 for etaten, gebyrregulativet og tiltak og
vedtakspunkter som organisatorisk hører til etaten.
Driftsbudsjettet er basert på vedtatt budsjettskjema 1B. Dette er fordelt mellom hovedutvalgene i
samsvar med budsjettvedtakets punkt 6 som sier at «Fordelt budsjett til hovedutvalgene følger
kommunens til enhver tid gjeldende administrative etatsstruktur».
Denne saken omhandler administrasjonens videre behandling av kommunestyrets budsjettvedtak.
For øvrig vises det til omtale av tiltak, mål og aktiviteter knyttet til målkartet i rådmannens forslag, og
som vil være førende for administrasjonens arbeid i 2022.
Hovedutvalg helse og omsorg er delegert myndighet innenfor rammer fastsatt av kommunestyret,
samt etter lover og forskrifter som gjelder for sektoren i den grad slik myndighet ikke er delegert til
andre politiske utvalg eller tjenestemenn. Formannskapet er overordnet hovedutvalgene i saker som
går ut over årets vedtatte budsjett, eller i saker som får økonomiske konsekvenser for senere års
budsjett.
Kommunestyrets vedtatte budsjett inneholder relativt få endringer fra rådmannens forslag i form av
endringer i bevilgninger eller i form av verbal punkter. Endringer er kort omtalt i saken.
Driftsbudsjett 1B – fordelt til helse og omsorgsetaten
Oversikten viser den delen av kommunestyrets vedtatte rammer på de ulike tjenesteområdene som
gjelder helse og omsorgsetaten. Reelle endringer fra fjoråret vil fremkomme av tiltakslisten.

Ramme 2022
01 Administrasjon 14 681 000
03 Skole 3 392 000
04 Kultur 183 000
07 Helse 110 162 000
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08 Omsorg 757 234 000 

09 Sosial 107 094 000 

10 Barnevern 104 719 000 

12 Nærmiljø 680 000 

13 Bolig 1 745 000 

18 Økonomi -23 277 000 

Totalsum   1 099 890 000 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tiltaksoversikt helse og omsorgsetaten  

Oversikten under viser reelle budsjettiltak som gjelder helse- og omsorgsetaten. 
 

Tiltak Sum endring 2022 

03                        -1 961 
000  

Skole -1 961 000 

Bosettingsbudsjett -1 961 000 

07              

Helse                  2 110 000   

Effekt av tiltak GAT rådgiver -12 000 

Innsparing for dekning av økt utgift til Norsk       
pasientskadeerstatning 

-170 000 

Samler barnekoordinatorfunksjonen og driftsmidler 
trekkes  
inn 

-508 000                      

Kutte støtte til Amathea i Stavanger -55 000 

Bosettingsbudsjettet -13 000 

KST: Styrke psykososialt arbeid blant barn og ungdom                         2 227 
000  

Økt utgift til Norsk pasientskadeerstatning -504 000 

Økt innsats i fysioterapi 137 000 

Driftskonsekvens av investering, MO-senter og  
administrasjonslokaler 

0 

08 15 765 000 

Omsorg                     15 765 000 

Effekt av tiltak GAT rådgiver  -760 000 

Innsparing for dekning av økt utgift til Norsk  
pasientskadeerstatning 

                        -334 000  

Samler barnekoordinatorfunksjonen og driftsmidler  
trekkes inn 

-1 254 000 

Samlokalisering Mottak og oppfølgingssenteret (MO)                         -200 000  
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Reduksjon vaskeritjenester -276 000 

Pasientvarslingsanlegg gevinstrealisering -310 000 

Omorganisering av virksomhetsleder ved 
hjemmetjenesten  
midt 

-942 000 

Omorganisering av avdelingsleder ved 
hjemmetjenesten nord 

-817 000 

KST: Økt ramme til behovsvekst innen omsorg               2 000 000              

Ressurskrevende brukere                       4 700 000                

       Økt kostnad med arbeidstøy i hjemmetjenesten 300 000 

   Videreføre sykehjemsplasser ved Torfæusgate 7 085 000 

Personlig assistanse rammeøkning 4 372 000 

Driftskonsekvens av investering, Skudeneshavn 
sykehjem 

0 

        Driftskonsekvens av investering, Solheimtunet 2 201 000 

 
09 

 
-4 315 000 

Sosial -4 315 000 

        Lavere anslag på sosialhjelp -715 000 

Bosettingsbudsjettet - 4 452 000 

KST: Styrke psykososialt arbeid blant barn og ungdom 452 000 

VTA plasser kst 016/21 (rammeflytting) 400 000 

        Driftskonsekvens av investering, MO-senter og  
        administrasjonslokaler 

                                      0 

  

10                       -221 000  

Barnevern -221 000 

Samler barnekoordinatorfunksjonen og driftsmidler 
trekkes  
inn 

-138 000  

Reduksjon demografi barnevernet 2022 -1 433 000 

Tvisteløsningsnemnda barnevernet 1 350 000 

Totalsum 12 150 000 

  

Verbale vedtak budsjett 2022 

1. Økt ramme til styrking av psykososialt arbeid blant barn og ungdom – 3 000 000,- 
(3/4-årsvirkning). 

Resursene organiseres gjennom det nyetablerte tverretatlige psykiske 
helseteamet samt videreføring av «familieveileder i nav». Ramme økes til 4 000 
000,- fra 2023 (helårsvirkning) 

 

2. Heltidskultur og arbeidsnærvær: De siste årene har arbeidstakersiden og 
arbeidsgiversiden samarbeider godt med heltidskultur. Det har gitt gode resultater. 
Andelen ansatte med hel stilling i kommunen har økt de siste årene. Dette er 
positivt for den ansatte, kommunens tjenestetilbud og økonomi. Kommunestyret 
har fortsatt stort fokus på arbeidet med å øke antall heltidsstillinger og økte 
stillingsbrøker; særlig innen helse- og omsorgsetaten. Arbeidet med heltidskultur 
må ikke bli kostnadsdrivende, og må avveies mot vedtatte budsjettrammer. Nye 
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stillinger lyses primært ut som hele stillinger. 

 

3. Kommunestyret har sterkt fokus på arbeidsnærvær, og forventer at 
arbeidsgiversiden og arbeidstakersiden samarbeider om dette. Det bes om en 
kvartalsvis oversikt over arbeidsnærvær, fordelt på sektornivå. 
Sammenligningsgrunnlaget er tallene for 2019 (før pandemien). Målet er en 
reduksjon i sykefraværet på 10 %. 

 

4. Klima/miljø – FN`s bærekraftmål: Norge har forpliktet seg til å nå målene i «Paris-
avtalen». Da må vi bidra, og gjøre grep lokalt. FN`s bærekraftmål er førende også 
for kommunal sektor. Derfor er FN`s bærekraftmål grunnlaget for 
kommuneplanenes samfunnsdel. Kommunestyret ønsker at administrasjonen i 
enda sterkere grad legger bærekraftmålene til grunn i fremtidige saksutredninger. 
Når saker legges frem for politisk behandling skal det fremgå hvilke av 
bærekraftmålene som blir berørt, og om forslaget til vedtak vil ha positiv eller 
negativ virkning for disse. 

 

5. Digitalisering: Kommunen har gode erfaringer med digitale løsninger. Digitale 
løsninger skal i størst mulig grad implementeres i kommunes tjenestetilbud og drift. 
Innbyggere, næringsliv og frivillighet skal i større grad kunne betjene seg selv, 
involvere seg og ha enkel, men sikker tilgang til sitt anliggende med kommunen. Vi 
skal benytte oss av fordelene vi har med medlemskap i det regionale og nasjonale 
digitaliseringssamarbeidet, og dermed bidra til gode, effektive og 
sammenhengende digitale tjenester innad i kommunen og på tvers av 
kommunegrenser. Det forutsettes stor fokus på økt digitalisering. Alle 
digitaliseringsprosjekter som krever økte økonomiske rammer skal ha med et eget 
punkt om gevinstpotensialet. 

 

6. Kostnadskontroll: Det pågående arbeidet med kostnadskontroll har gitt gode 
resultater og forutsigbare rammer for drift og investering. Kommunestyret 
forventer at kostnadskontroll fortsatt gis høy prioritet innenfor alle kommunes 
ansvarsområder. Kommunestyret ønsker at det foretas benchmarking 
(sammenligninger) med andre aktuelle kommuner. Det forventes at 
administrasjonen håndterer sakskomplekset ved hjelp av egne ressurser. 

 

7. Sikre tilgang på tilstrekkelig kompetanse: Karmøy kommune har som mål å være 
regionens mest attraktive arbeidsplass. Det blir stadig tøffere kamp om å få tak i 
riktig og god kompetanse til drift av offentlige tjenester. Kommunestyret 
forutsetter at rådmann er proaktiv i arbeidet med å beholde ansatte og å rekruttere 
tilstrekkelig antall nye ansatte. Da med et spesielt fokus innenfor de 
tjenesteområdene hvor det er stor konkurranse om arbeidskraften. 

Gebyrregulativet budsjett 2022 
 

1. Egenandeler for hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2022 til: 
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  468 kroner per time (ved inntekt mellom 2-3 G) 
  482 kroner per timer (ved inntekt mellom 3-5 G 

  577 kroner per time (ved inntekt over 5 G) 

Ved inntekt under 2G gjelder egen forskriftsregulert timepris 

  
2. Utgiftstaket for egenandeler på hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2022 til: 

  1458 kroner per måned (ved inntekt mellom 2-3 G) 
  2917 kroner per måned (ved inntekt mellom 3-4 G) 
  3967 kroner per måned (ved inntekt mellom 4-5 G) 
  4901 kroner per måned (ved inntekt over 5 G) 

Ved inntekt under 2G gjelder eget forskriftsregulert månedstak. 
  

3. Månedsleie for trygghetsalarm settes fra 1. januar 2022 til 322 kroner. 
  Egenandel installering/flytting av alarm settes til kr 473. 
  

4. Følgende priser for andre abonnementsordninger gjelder fra 1. januar 2022: 
  Full kost: 3145 kroner per måned 

  Kun middager: 1795 kroner per måned 

  Husholdningsartikler: 208 kroner per måned 

  Vask og leie av tøy: 301 kroner per måned 

  Matservering dagtilbud/institusjon: 85 kroner 

  
5. Institusjonsbaserte tjenester reguleres i henhold til statlige forskrifter, og settes til 

maksimalnivå. 
  

6. Følgende priser gjelder for egenbetaling / håndteringsgebyr korttidshjelpemidler fra 1. 
januar 2022: 
   tilkjøring, montering og henting                      325 kr 

   egenandel per utlån 3 mnd                               325 kr 

   egenandel per utlån 6 mnd                               652 kr 

 

Kommunalsjef helse- og omsorgsetaten: 

Nora Olsen-Sund 
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Omgjøring av aktivitetstilbudet i ROP-tjenestene til lavterskelt ilbud

Kommunalsjef helse- og omsorg sitt forslag til vedtak:
Hovedutvalg helse- og omsorg vedtar at aktivitetstilbudene i ROP-tjenesten skal være tilgjengelig for
alle innbyggere i Karmøy kommune som ønsker å benytte seg av dette, og gis som et lavterskeltilbud
uten krav om søknad- og vedtaksbehandling.

Saksutredning
Aktivitetssentrene i Rus- og psykisk helsetjeneste, ROP, har som mål å gi personer med denne typen
helseutfordringer et tilbud som bidrar til økt opplevelse av mestring, sosialt fellesskap og
meningsfylte opplevelser. I dag gis tilbudene fem dager i uken, mandag til fredag. De ulike
aktivitetene har en varighet fra 1 til 4 timer. Aktivitetstilbudene gjennomføres ved Divigården på
Åkra og Karmøygården i Kopervik. De ulike aktivitetene som tilbyser turgruppe, trening på
treningssenter, hobby- og spillaktiviteter på sentrene, svømming og kafé samt åpent hus på avsatte
tidspunkt.
Aktivitetstilbudet i ROP-tjenesten er ikke en lovpålagt tjeneste, men et tilbud som tilbys av
kommunen etter helse- og omsorgstjenesteloven § 3-2 første ledd nr. 6. I dag har Karmøy kommune
søknad- og vedtaksbasert behandling fra bestillerkontoret for aktivitetstilbudene i ROP, men også for
Mottak- og oppfølging og TIO. Grunnen til at tilbudet ble vedtatt som søknad- og vedtaksbasert
behandling, var at det ble sett på som et knapphetsgode. I dag er aktivitetstilbudet bredt og stort sett
alle som søker i denne brukergruppen, får et tilbud. Det er ikke venteliste på dette tilbudet og det er
slik at aktuelle deltakere må oppfordres til å delta.
Det vurderes derfor at det er lite hensiktsmessig med full saksbehandling med vedtak og revisjoner
av vedtak av denne tjenesten. Tilbudet bør derfor omgjøres til et lavterskeltilbud uten krav om
søknad. Tilbudet til den enkelte må fortsatt tilpasses og fordeles av ROP i samarbeid med bruker.
Dette kan fortsatt ivaretas i innkomstsamtalen til aktivitetstilbudet.
Kommunalsjef helse- og omsorg sin tilrådning
Det legges til grunn at verken etterspørsel eller kvalitet på tilbudet vil bli påvirket av en eventuell
omgjøring fra søknad- og vedtaksbasert behandling til et lavterskeltilbud. Brukerne vil fremdeles ha
muligheter til å klage til Statsforvalter på hvilket tjenestetilbud kommunen har.
Noen deltakere i dagtilbudene i ROP-tjenesten har behov for transport til tilbudet. En eventuell
omgjøring til lavterskeltilbud får ikke konsekvenser for transporttilbudet. Dette må fortsatt fordeles
etter søknad, saksbehandles og vedtaksfestes.
Kommunalsjefen tilrår at Hovedutvalg helse og omsorg vedtar omgjøring av
aktivitetstilbudet i ROP-tjenesten til et lavterskeltilbud uten krav om søknad- og
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vedtaksbehandling. Transport til aktivitetstilbud i ROP- tjenesten endres ikke og må søkes 
om slik det er i dag. 
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Arkivsak-ID.: 22/218
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Saksbehandler: Øystein Hagerup

Kommunedirektør/ rådmann: Vibeke Vikse Johnsen

Saksnr. Utvalg Møtedato
004/22 Eldrerådet 18.01.2022

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne
003/22 Hovedutvalg oppvekst og kultur 19.01.2022
003/22 Hovedutvalg helse og omsorg 19.01.2022

Formannskapet
Kommunestyret

Krisesenter Vest IKS - bygging av nytt samlokalisert bygg

Rådmannens forslag til vedtak:
Krisesenter vest IKS skal gi et helhetlig og trygt døgn- og dagtilbud til alle innbyggere i kommunen
uavhengig av kjønn, alder og tilleggsproblematikk innen rus, psykiatri eller funksjonsnedsettelser

1. Karmøy kommune slutter seg til planer for bygging av nytt samlokalisert krisesenter med
premisser slik det fremgår av saken. Kommunestyret ber om at det arbeides videre med
prosjektet.

2. Kommunestyret ber om at styret for Krisesenter Vest IKS fremmer sak til kommunestyret i de
enkelte kommunene innen juni 2022. I dette inngår også anbefaling av lokasjon.
3. Karmøy kommunestyre ber selskapet gjøre en evaluering av dagens tilbud til ulike

brukergrupper, og bruken av disse.
4. Karmøy kommunestyre ber selskapet jobbe videre med å se på muligheter for å redusere

kostnader, herunder kritisk vurdere romprogram, byggutforming og mulige
effektiviseringsgevinster med mål om at totalkostnadene for kommunene ikke økes.

Saksutredning
Bakgrunn for saken
Krisesenter Vest IKS har hatt en prosess knyttet til planlegging av nytt bygg og et samlet tilbud for sin
virksomhet. På bakgrunn av de innspillene de har fått i eierskapsmøtene har selskapet nå laget en sak
som informerer om status og bakgrunn for behovet. I denne omgang ber selskapet om en politisk
forankring i eierkommunene for å kunne arbeide videre med planen, mens de tar sikte på at det kan
fremmes en sak om endelig avgjørelse om bygging i juni 2022.

Krisesenter Vest IKS sin saksutredning

BAKGRUNN FOR SAKEN
Krisesenter vest IKS ble etablert i 2011 og eies av 16 kommuner og gir et krisesentertilbud til 179 000
innbyggere. Tilbudet er regulert i Lov om kommunale krisesentertilbud. Den pålegger alle
kommuner å ha et trygt, midlertidig krisesentertilbud til personer som er utsatt for vold eller trusler
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om vold i nære relasjoner. Krisesenteret skal gi et tilbud til alle uavhengig av kjønn, alder, religion, 
seksualitet, tilleggsproblematikk innen rus og psykiatri eller funkjsonsnivå. Det skal bestå av et dag- 
og døgntilbud. 
 
Krisesenter vest IKS drifter to avdelinger i henholdsvis Haugesund og på Stord og har 13 årsverk 
fordelt på 22 ansatte. Det er døgntilgjengelig bemanning. 
 
Krisesenter vest IKS fikk mandat av representantskapet i 2018 til å kartlegge behovet for å bygge et 
nytt samlokalisert krisesenter. Det er flere brukergrupper som krisesenter skal gi et tilbud til som ikke 
får det pga de fysiske rammene. 
 
Formålet med denne saken er å forankre et vedtak i alle deltakende kommuner om å gå videre i 
prosessen for bygging av nytt bygg, og å synliggjøre estimerte økonomiske konsekvenser ved 
dette. 
 
VURDERINGER 
Krisesenter vest IKS har bygningsmasse som ikke er bygget for formålet. Det er ordinære eneboliger 
og ikke egnet til denne type drift som har behov for stor grad av sikkerhet, skjermede enheter for 
brukere med tilleggsproblematikk, adskilt dagtilbud, trygt og skjermet uteareal. Krisesenter vest 
eier bygningen i Haugesund og leier et bygg på Stord. Bygningsmassene er til hinder for å sikre 
etterlevelse av lovkravene i Lov om kommunale krisesentertilbud om å gi et tilbud til alle som er 
utsatt for vold i nære relasjoner. Vi har ikke mulighet å gi et tilbud til brukere som har 
tilleggsproblematikk innen funksjonsnedsettelse, rus og eller psykisk lidelse. 
 
Kommunens krisesentertilbud skal også omfatte et trygt botilbud for menn. Dette forutsetter fysisk 
sikre lokaler og at botilbud for kvinner og menn er fysisk atskilt. Utformingen av krisesentertilbudet 
til menn må ta høyde for at barn skal ha et helhetlig krisesentertilbud, uavhengig av om de kommer 
med far eller mor. Tilbudet til menn er i dag i kjelleren. Det er lavt under taket, lite dagslys og lytt. 
Barna har ikke egnet lekeareal eller et trygt og skjermet uteareal. 
 
Ansatte har ikke garderobe, toalett eller pauserom som oppfyller dagens krav. Det er ikke lydtette 
rom som ivaretar personvernet på en tilfredsstillende måte i byggene. 
 
BRUKERPERPSPEKTIVET 
Brukerne vil med et nytt samlokalisert senter være sikret en brei faglig tilstedeværelse til enhver tid. 
Det vil gi brukerne bedre egnede lokaler ift. lydtetthet og privatliv. De vil i en vanskelig livssituasjon 
få bedre muligheter til å skjerme seg og skape en så normal hverdag som mulig i sine boenheter. 
 
Brukere som av sikkerhetsmessige årsaker ikke kan gå ut får tilgang på et trygt og skjermet uteareal 
som ivaretar sikkerheten. Barns rettigheter skal ivaretas når de kommer på krisesenter. Et nytt senter 
tilrettelegger for at barn får mulighet til lek og fysisk utfoldelse ute og inne. Barn har rett og 
plikt å gå på skole og et nytt senter vil gi muligheter til egnede lokale til skolearbeid, digital 
undervisning og til besøk av venner. 
 
Et universelt utformet senter med tilpassede enheter til personer med tilleggsproblematikk innen 
rus, psykisk lidelser og funksjonsnedsettelse vil gi et individuelt tilpasset tilbud som ivaretar deres 
behov. 
 
Et samlokalisert senter vil gi flere tilgjengelige personalressurser og medfører at en får en større 
faglig kapasitet til å styrke og etablere desentraliserte tilbud i de øvrige eierkommunene i tillegg til 
gruppetilbud i dagtilbudet. Det vil videre være økt mulighet for å bistå brukerne med praktiske 
gjøremål utenfor krisesenteret. 
 
LOKALISERING 
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Ved valg av lokasjon må det tas hensyn til responstid for nødetater, nærhet til sykehus, legevakt og 
offentlige hjelpeinstanser, nærhet til offentlig transport, barnehage, skole og butikk. Ut fra kriterier 
til lokalisering har styret for krisesenteret tilrådd at nytt krisesenter blir plassert i en av kommunene 
Haugesund, Stord, Sveio, Tysvær, Karmøy. Valg av lokasjon vil få konsekvenser for ansatte. 10 
ansatte bor i Sunnhordland og 12 ansatte bor på Haugalandet. 
 
SIKKERHET 
Det er krav om at krisesenteret skal være en trygg plass å oppholde seg for voksne og barn. Forskrift 
om sikkerhet i krisesenter kom i 2017 og konkretiserer kravene til fysisk sikkerhet i 
krisesentertilbudet. Både ansatte og brukere skal sikrest gjennom forskriften. Med fysisk sikkerhet i 
krisesentertilbudet menes tiltak som forhindrer eller forsinker uvedkommende å ta seg inn i bygget. 
For å lykkes med å hindre inntrenger til å nå inn til brukere må de fysiske sikringstiltakene være 
større enn responstiden til nødetater. For å ivareta anonymiteten må dagtilbudet være fysisk adskilt 
fra døgntilbudet 
 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER 
En samlokasjon vil gi en god driftskonsekvens. Ved å samlokalisere tilbudet vil man utnyttet 
ressursene både i forhold til økonomi, personell og fagkompetanse på en mer hensiktsmessig måte. 
Beregningen viser de økonomiske konsekvensene med og uten Husbankfinansiering. Pr i dag faller 
krisesenteret utenfor Husbankens ordning om støtte til boligsosialt arbeid, men det skal fremover 
arbeides for at krisesenterbygg bli inkludert i Husbanken sine tilskuddsordninger tilsvarende andre 
kommunale døgnbaserte institusjoner/omsorgsboliger 

 
Figur 1. Beregning for nytt krisesenterbygg (tabell fra Krisesenter Vest IKS) 
Estimerte kostnader for bygget på 90 mill. kr. baserer seg på et skisseprosjekt utført av 
arkitektfirmaet Holon. Skisseprosjektet med tegninger (to alternativ) må bearbeides videre og 
tilpasses den aktuelle tomten. 
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OPPSUMERING OG KONKLUSJON 
Krisesenterloven framholder at kommunene skal gi et tilbud til alle som er utsatt for vold i nære 
relasjoner. Krisesenterets lokaler må støtte opp under den hjelpen som skal gis, det vil si et trygt og 
midlertidig botilbud og råd og veiledning gjennom samtaler (krisesenterloven § 2). Lokalene må 
tilpasses brukere med ulike behov (§ 3), samtidig som det gir ansatte gode arbeidsforhold. 
Krisesenteret er et viktig tilbud for innbyggere i kommunen som er utsatt for vold eller trusler om 
vold i nære relasjoner. Fasiliteter for tiltaket må sikre at en imøtekommer lovkrav og forventninger 
til både bruker og ansatt miljø 
 
Et nytt samlokalisert senter vil samlet sett løfte kvaliteten på tilbudet ved å gi et godt og helhetlig 
tilbud til alle. Et nytt bygg vil og bygge opp under det kvalitetsarbeidet som krisesenteret ufører 
 
 
Rådmannens vurdering 
Det vises til Krisesenter Vest IKS sin saksutredning gjengitt ovenfor, hvor de skisserer et behov for et 
nytt bygg. Det foreslås å jobbe videre med et nybygg som medfører et finansieringsbehov på 90 mill. 
kroner. Samtidig foreslås det en stor organisatorisk endring gjennom å samlokalisere tjenestene til en 
lokasjon. Rådmannen ser det i utgangspunktet som positivt med en samlokalisering av tjenestene, 
blant annet med utgangspunkt i å sikre faglige og økonomiske stordriftsfordeler i samarbeidet om 
krisesentertjenester. Selve spørsmålet om lokalisering vil bli behandlet når kommunestyret skal ta 
endelig stilling til prosjektet i egen sak. 
 
Forut en slik omfattende endring i selskapet mener rådmannen at det vil være ønskelig om 
saksgrunnlaget til eierkommunene også omfatter en evaluering av dagens tilbud til ulike 
brukergrupper, og bruken av disse. Rådmannen vil også særlig peke på behovet for å sikre et 
tilfredsstillende tilbud til personer med tilleggsproblematikk. Samtidig kan det også vises til siste 
årsmelding, hvor det fremkommer ganske store geografiske ulikheter i bruken av 
overnattingstilbudene til Krisesenter Vest. Blant annet disse problemstillingene bør belyses for 
eierkommunene i forbindelse med beslutningen om samlokalisering og bygging av nytt krisesenter.  
 
Samtidig vil økonomi være viktig i den endelige saken om å beslutte bygging av det nye krisesenteret. 
De foreliggende skissene tilsier at bygget vil gi en merkostnad for eierkommunene også når det tas 
hensyn til innsparings- og effektiviseringsgevinstene som er skissert. Det er positivt at det jobbes for 
å få inkludert krisesenterbygg i Husbankens støtteordningen, men per i dag er dette altså ikke 
omfattet i ordningen, og det vil være naturlig å legge dette til grunn i vurderingene. Merkostnadene 
slik de er skissert i saksutredningen til Krisesenter vest IKS vil med dagens regelverk gi merkostnad på 
24-31 prosent (i alternativet med 2 prosent rente). Karmøy kommune, som største eier, betaler i dag 
om lag 2,5 mill. kroner til Krisesenter vest IKS. Også dersom krisesenterbygg tas inn i 
støtteordningene til Husbanken, vil det medføre en kostnadsøkning på 8-12 prosent (i alternativet 
med 2 prosent rente).  
 
Rådmannen anbefaler at kommunestyret ber Krisesenter vest IKS vektlegge muligheter for 
kostnadsreduksjoner i det videre arbeidet med prosjekt, enten ved å redusere kostnader i bygget 
eller å se på mulighetene for større effektiviseringsgevinster ved samlokalisering. Det foreslås derfor 
å ta inn et eget punkt 3, i tillegg til punkt 1 og 2 som tilsvarer forslaget fra Krisesenter Vest IKS, hvor 
det tas inn som et mål at kostnadene til eierkommunene ikke skal øke. 
 
Rådmannens konklusjon 
Rådmannen tar Krisesenter vest IKS sin saksutredning til orientering, og anbefaler at selskapet får 
anledning til å arbeide videre med prosjektet og imøteser en ny sak for endelig behandling i 
eierkommunene.  
 
Det foreslås å gjøre et vedtak hvor det tas inn to tilleggspunkter utover det som er forslaget fra 
Krisesenter vest IKS. Punkt 1 og punkt 2 er likelydende som selskapets forslag. Det foreslås i tillegg å 
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ta inn et punkt 3 i vedtaket som gjelder ønske om at eierkommunene i større grad får belyst og 
evaluert selskapets tilbud til ulike brukergrupper, og bruken av disse. I tillegg foreslås det et punkt 4 
om at selskapet jobber videre med prosjektet for å unngå en kostnadsøkning for eierkommunene 
ved den nye løsningen.  
 
 
Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
Lov om kommunale krisesentertilbud 
Forskrift om fysisk sikkerhet i krisesentertilbudet 
 
 
 

Vedlegg: 

skisse med kostnad 8 tallsbygg 

Det runde forslaget 2 kostnadsoverslag 

ÅRSMELDING 2020 

 

 

  

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2009-06-19-44
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2017-03-07-282
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Kommunedirektør/ rådmann: Vibeke Vikse Johnsen

Saksnr. Utvalg Møtedato
040/21 Hovedutvalg oppvekst og kultur 08.12.2021
002/22 Karmøy ungdomsråd 18.01.2022
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Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne
Formannskapet
Kommunestyret

Kulturskoleplan 2022 -2032

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Karmøy kommunestyre vedtar Kulturskoleplan 2022 - 2032.

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg oppvekst og kultur - 08.12.2021 - 040/21

Karmøy kommunestyre vedtar Kulturskoleplan 2022 - 2032.

Hovedutvalg oppvekst og kultur 08.12.2021:

Behandling:
Innstillingen enstemmig vedtatt.

HOK- 040/ 21 Vedtak:

Karmøy kommunestyre vedtar Kulturskoleplan 2022 - 2032.

Saksutgreiing

Bakgrunn for saken:

I «Kommunal planstrategi 2020-2023», vedtatt i kommunestyret 02.06.20, er det
satt opp at plan for kulturskolen skal utarbeides innen 2021. Planstrategien viser
kommunens generelle planbehov innenfor kommunestyreperioden og hvilke
planoppgaver kommunen bør igangsette eller videreføre. Planstrategien bidrar til
forutsigbarhet slik at kommunestyret kan se sammenhengen mellom forhold som
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framkommer i de ulike plandokumentene. 

Det er dessuten grunn for gjennomgang av kulturskolens framtid uavhengig av 
kommunens planstrategi. Kunnskapsløftet 2020 (LK20) er en norsk skolereform 
som omfatter hele grunnopplæringen (grunnskolen, videregående skole og 
voksenopplæringen) og trådte i kraft i august 2020. Reformen fører til endringer i 
kommunens skoler når det gjelder innhold, organisasjon og struktur med nye 
læreplaner, omtalt som fagfornyelsen. Karmøy Kulturskole vil være en del av dette 
arbeidet. 

Saksutredning: 

Karmøy kulturskole eies og drives som et lovpålagt tjenestetilbud for barn og 
ungdom i Karmøy kommune. Strategiplanen belyser innhold, drift og historie med 
hovedvekt på hva kulturskolen kan være fram mot 2032. Planen er utarbeidet i 
samarbeid med de ansatte og danner dermed et godt grunnlag for å definere en 
felles kurs for fremtiden. 

Karmøy Kulturskole drives i dag etter de rammer som framkommer i «Forprosjekt 
Karmøy Kulturskole» vedtatt i kommunestyret i juni 1997, som en 3-årig prøvedrift 
med oppstart 01.08.97. Det var en direkte videreføring av tidligere Karmøy 
kommunale musikkskole som startet i 1977. 

Forsøksordningen i 1997 ble evaluert og enstemmig omgjort til permanent 
ordning av kommunestyret 13.06.00 fra og med skoleåret 2000/2001. I 2002 ble 
kulturskolen overflyttet fra kulturavdeling til skole/opplæring, som en konsekvens 
av ny gjeldende lov og allerede innarbeidet praksis i kommunen. 

Etter det har det skjedd mye som gir grunnlag for ny behandling. Norsk 
Kulturskoleråd har utarbeidet manifest og ny rammeplan, Kommunenes 
Sentralforbund (KS) forventer samskaping og innbyggermedvirkning og Stortinget 
har vedtatt ny Stortingsmelding St. 18 (2020 – 2021). Alt i alt er det tid for å 
vurdere skoleeiers forpliktelser for Karmøy Kulturskole for framtiden. Kulturskolen 
skal, innen tildelt budsjett, tilby det publikum vil ha ut fra de politiske og 
administrative føringer som gjelder. 

Rådmannen mener at Karmøy Kulturskole bør utvikles i tråd med Rammeplan for 
kulturskolen «Mangfold og fordypning» (2016) og Stortingsmelding 18 (2020-
2021) «Oppleve, skape, dele – Kunst og kultur for, med og av barn og unge». 
Skolen må også utvikles i tråd med kommunens verdigrunnlag, heltidskultur og 
implementering av FNs bærekraftsmål, slik de beskrives i Karmøy kommunes 
samfunnsplan. 

Kunst og kultur har stor egenverdi. Kulturskolen skal med det som basis være et 
viktig tilbud til barn og unge for å styrke oppvekst- og bomiljøet i Karmøy. Skolen 
skal gi opplæring med både bredde-, kjerne- og fordypningstilbud der barn og 
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unge prioriteres, men tilbud kan også gis voksne. Det skal være et desentralisert 
opplæringstilbud, men enkelte tilbud krever spesialisering og må derfor 
sentraliseres. Selv om det er et desentralisert tilbud, mener rådmannen at 
opplæringen skal skje i egna arealer som er tilrettelagt i henhold til fagenes 
kvalitetskrav med hensyn universell utforming og hms/arbeidsmiljø. 

Rådmannen ser på kulturskolen er et ressurssenter for opplæring innen estetiske 
fag for å bidra med kompetanse for barnehage, grunnskole, Den Kulturelle 
Skolesekken (DKS) og det frivillige kulturliv. Det er da også naturlig at kulturskolen 
deltar i interkommunalt samarbeid når det er hensiktsmessig for alle parter. 

Rådmannens konklusjon: 

Rådmannen mener at Kulturskoleplan 2022 – 2032 belyser innhold, drift og 
historie med hovedvekt på hva kulturskolen kan være fram mot 2032, og dermed 
danner et godt grunnlag for Karmøy kulturskoles strategi fremover. Rådmannen 
anbefaler derfor at kommunestyre vedtar planen slik den foreligger. 

 

 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Strategiplan Kulturskolen 2022-2032 
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Samlesak for referatsaker

Underliggende saker:
001/22, Høring av kommuneplanens samfunnsdel - utsatt frist 24.01.2022
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001/22 Eldrerådet 18.01.2022

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne
001/22 Karmøy ungdomsråd 18.01.2022

Høring av kommuneplanens samfunnsdel - utsatt frist 24.01.2022
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